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بزرگداش��ت آغ��از هفتادودومی��ن  س��ال تولد 
س��یدمحمد خاتمی به رس��م هرس��اله، توس��ط 
حجت الاسلام والمس��لمین س��یدمحمود دعایی، 
مدیرمس��ئول روزنامه اطلاعات با حضور جمعی از 

چهره های فرهنگی کشور در دفتر وی برگزار شد.
به گزارش ایلنا، رئیس جمهوری پیشین کشورمان 
با تشکر ویژه از حجت الاسلام والمسلمین دعایی، عید 
سعید غدیر را تبریک گفت و یادآور شد: عید سعید 
غدیر را باید مبنای همدل��ی، همراهی، پایبندی به 
اخلاق و عدالت قرار دهیم و در شرایطی که اختلافات 
نظری و عمل��ی در جامعه ما وج��ود دارد به ویژه در 
دورانی که چهره زشتی از اسلام در منطقه نشان داده 
می شود، این عید را منشأ زیبایی، همدلی، همراهی، 
انسان دوس��تی و احترام به حق و حرمت انسان قرار 
دهیم. وی در ادامه تأکید کرد: در کشوری که دین ها 
و مذاهب مختلف وجود دارند، ما نیازمندیم که علی 

ابن ابیطالب را مبنا و معیار قرار دهیم و دل هایمان را به 
هم نزدیک کنیم و از کین توزی، خشم، تعصب نابجا 
و ظاهرگرایی ها و خشونت ورزی که اوجش در داعش 

تجلی می کند، پرهیز کنیم.
س��یدمحمد خاتمی در ادامه با تأکید بر ضرورت 
رعایت اخلاق، گفت: باید اخ��لاق را در زمینه رفتار 
ف��ردی، روابط با یکدیگ��ر و به ویژه در ش��کل دادن 
نظام خود، مورد توجه قرار دهیم که از برجسته ترین 
ویژگی امام علی )ع( نیز همین رعایت اخلاق بود با 

موافق و مخالف.
در این جلسه که در فضایی صمیمی برگزار شد، 
حجت الاسلام والمسلمین دعایی، کیک و سبدگلی 
با 72 شاخه گل س��رخ را به همراه هدایایی ازجمله 
کتاب خطبه حضرت زهرا)س( و ضامن آهوی استاد 
فرشچیان را تقدیم خاتمی کرد و برخی حاضران نیز 

آثار هنری خود را تقدیم وی کردند.

سیدمحمد   خاتمی: 

باید از کین توزی و ظاهرگرایی ها که اوجش در داعش تجلی می کند 
پرهیز کنیم

یک عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ش��ورای اس��لامی گفته است: 
وزارت اطلاع��ات در یک س��ال روی کار آمدن 
دول��ت یازدهم توانس��ته می��ان نق��د و اقدام 

ضدامنیتی تفاوت قائل شود.
به گ��زارش ایلنا، مه��دی دواتگ��ری با بیان 
این مطل��ب افزود:  ما نباید هر ن��گاه انتقادی را 
به عنوان اقدام ضدامنیتی تلق��ی کنیم چراکه 
دو دیدگاه در جامعه وجود دارد. یکی این است 
هرگونه نقدی ی��ک اقدام ضدامنیتی اس��ت و 
یک نگاهی این اس��ت که اقدامات ضدامنیتی 
یا براندازی تعریف مش��خص خودش را دارد. به 
نظر می آید که وزارت اطلاعات در این سال های 
 اخی��ر س��مت و س��وی معقول��ی را در پی��ش

 گرفته است. 
وی گف��ت:  آنچ��ه  لازم و مورد تأکید اس��ت 
این اس��ت که وزارت اطلاعات نباید در اختیار 

یک جریان یا گروه سیاسی خاصی قرار بگیرد. 
وزارت اطلاعات متعلق به کلیت نظام اس��ت و 
هیچ جریان و گروه و ف��ردی نمی تواند و نباید 
وزارت اطلاع��ات را برای خود مص��ادره کند و 
بر این اس��اس باید وزارت اطلاع��ات با اقتدار و 
صلابت به عنوان چش��م بینای نظ��ام بتواند با 
جریان��ات ضدانق��لاب و اقدام��ات ضدامنیتی 
داخلی و خارجی برخورد جدی داش��ته باشد.

این نماین��ده مجلس در ارتباط ب��ا تفاوت های 
وزارت اطلاعات دولت یازدهم با س��ایر دولت ها 
گفت: به  ه��ر ح��ال آنچ��ه الان در برنامه های 
وزارت اطلاع��ات ق��رار گرفت��ه این اس��ت که 
 حقوق شهروندان حفظ ش��ود و نقد از براندازی 

تفکیک شود.
 ما در گذش��ته هر نقدی را به عنوان براندازی 
تلقی می کردیم. این در حالی اس��ت که نقد در 

درون خانواده ها هم وجود دارد.

مجید انصاری:  

 طرح حمایت از
 آمران به معروف و ناهیان از 

منکر قابلیت اجرا ندارد
ش�هروند| طرح حمایت از آم��ران به معروف 
و ناهی��ان از منکر ک��ه کلیات آن هفته گذش��ته 
در مجلس ش��ورای اسلامی تصویب ش��ده بود، 
با انتقادات زیادی روبه رو اس��ت. معاون پارلمانی 
رئیس جمه��وری در تازه تری��ن اظهارنظر معتقد 
است که این طرح اصلا قابلیت اجرا ندارد. طرحی 
که در کمیسیون فرهنگی مجلس و در کمیسیونی 
مشترک با کمیس��یون حقوقی و قضایی بررسی 
ش��ده بود و به صحن آمد. نکته قابل توجه در این 
طرح که کلیات آن با 156 رأی به تصویب رسیده، 
تشکیل ستاد امر به معروف و نهی از منکر است که 
17 عضو دارد و بنا بر م��واد این طرح، اختیاراتی از 
وزارت کش��ور به این س��تاد تفویض ش��ده است. 
همین مس��أله مخالفت اصلی دول��ت را به دنبال 
دارد.ماده 8 این طرح می گوید: »در صورتی که امر 
به معروف و نهی از منکر مس��تلزم اقدام جمعی یا 
انجام تجمع باشد، با درخواست حداقل 3 نماینده 
از متقاضیان، ستاد امر به معروف و نهی از منکر در 
اسرع وقت و حداکثر ظرف 3 روز نسبت به تقاضای 

موضوع این ماده تصمیم گیری می کند.«
روز گذشته معاون پارلمانی رئیس جمهوری با 
بیان این که طرح اولیه حمایت از آمرین به معروف 
و ناهیان از منکر یک ماده واحده و 4 تبصره داشت 
اما طرح فعلی به 24 ماده افزایش یافته است، گفت: 
این طرح با اصول متعدد قانون اساس��ی مغایرت 
دارد. به گ��زارش مهر، مجید انصاری در حاش��یه 
پنجمین نشست معاونان و مدیران کل پارلمانی 
و حقوقی دس��تگاه های اجرایی که ب��ه میزبانی 
وزارت ارتباطات برگزار ش��د در جمع خبرنگاران 
افزود: این طرح با اصول متعدد قانون اساس��ی که 
مربوط به حوزه اختیارات قوه مجریه اس��ت مغایر 
است و به لحاظ ساختاری هم اشکالات عدیده ای 
دارد. وی ادامه داد: در تلاش هس��تیم تا این طرح 
به کمیسیون مربوط برگردد تا با همکاری دولت و 
مجلس مشکلات آن برطرف شود که به نفع همه 
است و در مقام اجرا نیز با اشکالاتی مواجه نخواهد 
ش��د.انصاری همچنین تأکید کرد: این طرح که 
اکنون با 24 ماده توس��ط مجلس تهیه شده است 
مغایر با اصل 75 قانون اساسی است، زیرا مستلزم 
بار مالی بس��یار زیادی اس��ت و همچنین منابع 
پیش بینی ش��ده در این لایحه جوابگو نبوده و با 

تفسیر شورای نگهبان از اصل 75 مغایرت دارد.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری با بیان این که 
 ای��ن طرح اگر ب��ا نظر نمایندگان به کمیس��یون
 به منظور بررس��ی دقیق تر برگردد، از نظر اجرایی
 به نفع خواهد بود، افزود: با وضع فعلی اگر این طرح 
تصویب شود در مقام اجرا اش��کالات بزرگی دارد 
که حتی ممکن اس��ت اهداف طراح��ان را عملی 
نکند. به طورکلی ای��ن طرح قابلیت اج��را ندارد.

هفته گذشته نیز رئیس مرکز اطلاع رسانی و امور 
بین الملل وزارت کش��ور در واکن��ش به تصویب 
کلیات این طرح در مجلس گفته بود: معنای این 
طرح تأیید اقدامات غیرقانونی در کشور نیست و 
دغدغه مشترک دولت و مجلس و سایر ارکان نظام، 
قانونمند شدن رفتارهاست. روح الله جمعه ای در 
گفت وگو با ایسنا با بیان این که  اگر چنین طرحی 
به تصویب برسد تداخل قوا را پیش می آورد تأکید 
کرده بود: هرگونه اقدامی که منجر به سلب آرامش 
و آسایش جامعه شود، چه در قالب دفاع از ارزش ها 
و هنجارهای اس��لامی و چه در قال��ب رفتارهای 

هنجارشکن و خلاف عرف غیرقانونی است.

احمدی نژاد در طول 8 سال یک بار 
هم کلمه »اصولگرا«  را بر زبان نیاورد

رئیس فراکس��یون اصولگرایان مجلس درباره 
این که آیا احمدی نژاد را اصولگرا می داند یا خیر؟ 
گفت:  احمدی نژاد در طول 8 سال گذشته یک بار 
هم کلمه » اصولگ��را« را بر زبان نیاورد. به گزارش 
ایرنا، غلامعلی حدادعادل در پاس��خ به س��والی 
مبنی ب��ر این که چ��را احمدی ن��ژاد در همایش 
وحدت اصولگرایان حضور نداش��ت، گفت: آقای 
احمدی نژاد اصولا این طور که احس��اس می شود 
حضوری در همه محافل و مجالس ندارد و وزرای 
ایش��ان هم یک جور فکر نمی کنند.  وی در پاسخ 
به این س��وال که آیا احمدی ن��ژاد وارد وحدت با 
اصولگرایان می شود یا خیر؟ گفت: این را نمی دانم؛ 
هنوز بحثی نش��ده اما من وحدت اصولگرایان را 
مثبت ارزیابی می کنم و معتقدم برگزاری همایش 
اصولگرای��ان مقدم��ه خوبی ب��رای حرکت های 

وحدت بخش بعدی است.

 زمانش که برسد
 اسنادم را به دادگاه می دهم

معاون اول دولت دهم در حاشیه مراسم ترحیم 
صبیه حجت الاسلام والمسلمین تقوی در پاسخ 
به سوالی درباره این که آیا اس��نادی برای دادگاه 
داشتید، گفت: زمان آن که فرا برسد، اسنادم را به 
دادگاه ارایه خواهم کرد.  به گزارش آریا، محمدرضا 
رحیمي همچنین درباره حکم دادگاهش اظهار 
کرد:  هنوز به این حک��م اعتراض نکردم.رحیمي 
همچنین در واکنش به اعلام نامش در رس��انه ها 
تاکی��د کرد:  ای��ن کار خ��لاف قانون اس��ت و ما 
 نامه اي به آیت الله لاریجاني نوش��تیم و از این کار

 گله کردیم. 

رهبر معظم انقلاب، درگذشت صبیه 
حجت الاسلام تقوی را تسلیت گفتند

حضرت آی��ت الله خامنه ای رهب��ر معظم انقلاب 
اس��لامی در پیامی درگذشت صبیه حجت الاسلام 
 آق��ای س��یدرضا تق��وی را تس��لیت گفتن��د.

به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی دفت��ر مقام معظم 
رهبری، متن پیام رهبر انقلاب به این شرح است: 

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجه الاس��لام آقای سیّدرضا تقوی دامت 
افاضاته با تأس��ف اطلاع یافتم که داغدار درگذشت 
صبیه  گرامی خود می باش��ید. ای��ن مصیبت را که 
آزمونی الهی و انش��اءالله برای ش��ما و مادر محترم 
و دیگر بازماندگان، مایه اجر عظیم است به همگی 
تس��لیت می گویم و صبر جمی��ل از خداوند برای 
 شما مس��ألت می کنم. رحمت و غفران الهی بر آن 

مرحومه باد.
سیّدعلی خامنه ای
۲۰ مهر ۹۳

رئیس جمهوری باید جلسات شورایعالی 
فضای مجازی را تشکیل دهد

دادس��تان کل کش��ور گف��ت: رئیس جمهوری 
به عن��وان رئیس ش��ورایعالی فضای مج��ازی باید 
جلسات این ش��ورا را برگزار کند.به گزارش میزان، 
ابراهیم رئیسی، دادستان کل کشور در مورد برگزاری 
جلسه شورایعالی فضای مجازی گفت: ما چندین بار 
خواستار برگزاری این جلسات شده ایم و رئیس شورا 

باید این جلسات را برگزار کند.

علی لو خبر داد: 

 هزینه نیم میلیاردی اینترنت
 2 مدیر خودروسازی 

به گ��زارش فارس، عل��ی علی لو نماین��ده مردم 
شبستر در مجلس شورای اسلامی با بیان این مطلب 
افزود: شنیده ها از هزینه نیم میلیاردتومانی اینترنت 
دو نفر از مدیران شرکت های خودروسازی حکایت 
می کند اما در گ��زارش تحقیق و تفحص مجلس از 
صنعت خودروسازی کشور به این موضوع پرداخته 
نشده اس��ت.وی اضافه کرد: تاکنون مستنداتی در 
مورد این موضوع به دس��ت نیام��ده اما این موضوع 
 احتم��الا در مجل��س مورد بح��ث و بررس��ی قرار

 خواهد گرفت.
تحقی��ق و تفحص مجلس ش��ورای اس��لامی از 
صنایع خودروس��ازی مدتی پیش صورت گرفت اما 
به گفته برخی از نمایندگان این پرونده دارای ابعاد 
گسترده تری اس��ت که باید مورد بررسی و پیگیری 
قرار گیرد.بنابر آنچه در رسانه ها منتشر شده هزینه 
اینترنت مصرفی 2 مدیر ارشد سابق خودروسازی در 
دوران مسئولیتشان حدود نیم میلیارد تومان شده 
است.اینترنت این مدیران از نوع ماهواره ای بوده که 
هزینه آن برحسب دلار محاسبه شده و اکانت این نوع 

اینترنت قابل ردیابی نیز نبوده است.

 نگرانی پورمحمدی از
 بازنگشتن بدهی های بابک زنجانی

وزیر دادگستری گفت: ما نگران هستیم پول هایی 
که باب��ک زنجانی از کش��ور خارج کرده به کش��ور 

بازنگردد.
به گزارش ایس��نا، پورمحمدی عصر سه ش��نبه 
درباره آخرین وض��ع پرونده باب��ک زنجانی گفت: 
درواقع ما نگران این موضوع هس��تیم  پول هایی که 
از کشور خارج شده به کش��ور بازنگردد اما دستگاه 
قضایی و دس��تگاه اجرایی با تمام ت��وان با یکدیگر 
همکاری می کنند تا پول بیت المال که مبلغ زیادی 
اس��ت را به ملت بازگردان��د. او در رابطه ب��ا پرونده 
ریحانه جباری خاطرنشان کرد: زمان کار قضایی و 
حقوقی این پرونده به اتمام رس��یده و اجازه اجرای 
حکم نیز صادر شده اس��ت. درواقع اگر خانواده قاتل 
بتواند رضایت خانواده مقتول را اخذ کند حکم اجرا 
نمی شود. همچنین اگر عفو و گذشت در این پرونده 
صورت بگیرد همه ما بیش��تر راضی و خوش��حال 
خواهیم بود. اما نمی شود اجرای عدالت متوقف شود 

ولی ما کمک می کنیم که گذشت اتفاق بیفتد.

استاندار تهران: 

 گروه های دارای پروانه رسمی
 مشکلی برای برگزاری همایش ندارند

اس��تاندار تهران گفت: آن دسته از گروه هایی که 
در جهت نظام هستند و پروانه فعالیت رسمی دارند، 

مشکلی برای برگزاری همایش های سیاسی ندارند.
به گزارش ایسنا، حسین هاشمی استاندار تهران 
بعدازظهر دیروز  در مراس��م ختم دختر س��یدرضا 
تقوی رئیس ش��ورای سیاس��ت گذاری ائمه جمعه 
کشور در جمع خبرنگاران با اشاره به سیاست های 
استانداری در مجوز دادن به همایش های سیاسی، 
اظهار ک��رد: آن دس��ته از گروه هایی ک��ه در جهت 
نظام هستند و پروانه فعالیت رسمی دارند، مشکلی 
 برای برگ��زاری همایش های سیاس��ی ندارند.وی

 در پاسخ به این پرسش که آیا استانداری برای دادن 
مجوز برگزاری همایش های سیاسی محتوای آنها 
را نیز مدنظر قرار می دهد، گفت: ما در اس��تانداری 
ملاحظاتی را در نظر می گیریم و طبق قانون اساسی 

همایش های گروه های رسمی باید برگزار شود.

شهروند| حسن روحانی دوشنبه گذشته، برای پنجمین بار از صداوسیما 
با مردم سخن گفت. حضوری که این بار به نظر می رسید فارغ از اختلافات 
پیشین با صداوسیما بر سر مجری انجام شده چراکه گفت وگو رأس ساعت 
آغاز شد و نوعی توازن در ترکیب مجریان دیده می شد به نحوی که در کنار 
مجری محبوب صداوسیما یعنی مرتضی حیدری، ندا سپانلو مجری مورد 
تأکید ریاست جمهوری نیز قرار گرفت تا هردو مش��ترکاً سوالاتشان را از 
رئیس جمهوری بپرسند.  رئیس جمهوری در این گفت وگو که به صورت 
زنده از رادیو و تلویزیون پخش می شد به تش��ریح دستاوردهای دولت در 
زمینه های مختلف اقتصادی پرداخت و نس��بت به حل مسأله هسته ای و 
توافق نهایی در این زمینه با گروه 1+5 هم ابراز خوشبینی کرد و گفت که 
در مسأله هسته ای، دو طرف حتما به تفاهم می رسند و این تفاهم بر مبنای 

قاعده برد - برد خواهد بود.
نقش مذاکرات هسته ای در رشد  اقتصادی

مجری تلویزیون در بخشی از گفت وگو، از رئیس جمهوری سوال کرد: 
حتی اگر مذاکرات هسته ای هم به نتیجه نرسد، آیا این رشد اقتصادی ادامه 
خواهد داشت؟ رئیس جمهوری پاسخ داد: بدانید اگر در اقتصاد پیشرفت 
کرده ایم، ریش��ه آن س��رمایه اجتماعی اس��ت، یعنی دولت و ملت به هم 
نزدیک تر شده اند. از طرف دیگر، مردم احساس کرده اند این دولت در زمینه 
سیاست خارجی با منطق و کارشناسی لازم، دارد حرکت می کند. او یادآور 
شد: مسأله هسته ای، موضوعی اس��ت که 12 سال بین ایران و کشورهای 
بزرگ جهان مثل 1+5 یا اوایل مذاکره بین ایران با سه کشور اروپایی وجود 
داشته است. از  سال 81 این داستان آغاز شده و امروز ما در  سال 93 هستیم. 
یک معضل 12ساله را یک روزه و دوروزه و یک ماهه نمی شود حل کرد اما 

قدم هایی که تاکنون برداشته شده، قدم های خوبی بوده است. 

از  رکود خارج شده ایم
حسن روحانی اظهار کرد: ما قبل از توافق نهایی و برداشته شدن تحریم 
به طور کامل از رکود عبور کردیم و امروز هیچ تردیدی وجود ندارد که ما از 
رکود خارج ش��ده ایم؛ البته مردم باید بدانند وقتی می گوییم از رکود عبور 
کرده ایم، معنای آن رونق اقتصادی نیس��ت و باید در این زمینه خیلی کار 

بکنیم و این یعنی این که ملت ایران مانند همیشه باید همراه دولت باشد.
روحانی اظهار داشت: ش��هریورماه امسال نس��بت به پارسال هم تورم 
داش��تیم اما 70 درصد تا 30 درصد نبوده بلکه این رقم به تورم حداکثر 12 
یا حداقل ش��ش درصد، در این اقلام رسیده است. رئیس جمهوري گفت: 
بنابراین دولت تورم را مهار کرده اس��ت و همزمان نیز توانسته ایم از رکود 
خارج شویم. این پیروزی بزرگ اقتصادی را به ملت ایران تبریک می گویم 
چرا که این کار مردم است و اگر امیدواری و حضور مردم در اقتصاد نبود، به 

این نتایج نمی رسیدیم.
در مسأله هسته ای حتما به تفاهم می رسیم

موضوع دیگ��ری که در ای��ن گفت وگو مورد توج��ه رئیس جمهوری و 
مجریان برنامه قرار گرفت احتمال رسیدن به توافق هسته ای با کشورهای 
1+5 بود. روحانی دراین باره گفت: ما به عن��وان نماینده کل ملت ایران در 
مذاکرات شرکت می کنیم و اگر حمایت های مقام معظم رهبری، همکاری 

قوای سه گانه و کمک های مردمی نبود، ما موفق نمی شدیم.
او با بیان این که موضوع هس��ته ای برگشت ناپذیر اس��ت، تصریح کرد: 
یعنی در موضوع هسته ای، ما به شرایط یک س��ال قبل برنمی گردیم، اما 
درباره این که چگونه پیش��رفت می کنی��م و در 40 روز آینده چه اتفاقاتی 
می افتد، مباحثی مطرح است ولی اراده ما بر حل آن است و فکر می کنیم در 

مدت زمان اعلام شده، مسائل قابل حل وفصل است.

تصمیم دولت برای ادامه پرداخت نقدی یارانه ها
در ادامه مجری برنامه زنده پرس��ید: دولت درباره ساماندهی پرداخت 
نقدی یارانه ها به اقش��ار مختلف و حذف پردرآمدها چه زمانی به تصمیم 
می رس��د؟  رئیس جمهوری گف��ت: در این زمینه خیلی فک��ر کردیم و با 
صاحب نظران در جلسات مختلف بحث کرده ایم؛ عده ای از مردم که یارانه 
می گیرند برای ما روشن است که نیاز ندارند و می شود طبق قانون آن را قطع 
کرد، اما مشکلی پیش می آید که عده ای دیگر نیاز ندارند اما شناسایی آنها 
سخت است؛ مثلا 100 نفر باید یارانه نگیرند، ما 50 نفر را شناسایی می کنیم 
و یارانه به آنها نمی دهیم ولی 50 نفر دیگر که ممکن است وضعشان هم بهتر 
باشد یارانه بگیرند؛ البته یک راه برای این که همه را شناسایی کنیم وجود 
دارد که من تاکنون با آن موافقت نکرده ام و آن س��رک کشیدن به زندگی 
خصوصی و اموال مردم است که به عقیده من، ضررش بیش از نفعش است. 
او افزود: شاید بتوانیم مبلغ پرداخت یارانه را کم کنیم تا آن مقدار به کمک 
بخش هایی بیاید که کشور به آن نیاز دارد، اما اعتماد مردم به دولت و این که 

مردم در زندگی خصوصی شان احساس راحتی بکنند خیلی مهم تر است.
تکمیل ۲46 طرح نیمه تمام تا پایان امسال

روحانی در پاس��خ به س��وال یکی از مجریان برنامه در مورد طرح های 
نیمه تمام و برنامه دولت در این زمینه گفت: ما امسال دنبال اتمام طرح ها 
هستیم. بنای ما این است که طرح هایی را دنبال کنیم که تا پایان امسال 
تمام ش��ود. ما 246 طرح مهم را که امس��ال می توانستیم تکمیل کنیم 
مدنظر قرار دادیم و بودجه برای آنها دارد صرف می شود. موارد استانی که 
من س��فر کردم و وعده دادم را هم اجرا می کنیم چون قرار است ما در سفر 
استانی چیزی را به مردم قول بدهیم که قبلا در تهران در مورد آن به نتیجه 

رسیده ایم و می دانیم که عملیاتی است.

ش�هروند| وزیر اطلاعات روز گذشته به مناسبت 
س��الگرد تأس��یس وزارت اطلاعات نشستی خبری با 
خبرنگاران و رس��انه ها داشت و به س��والات آنها پاسخ 
گفت. س��یدمحمود علوی از ابت��دای روی کار آمدن 
سعی کرده است تا رویکرد متفاوتی نسبت به وزارتخانه 
متبوعش داشته باش��د و در نوع نگرش مردم به وزارت 
اطلاعات نیز تأثیر بگذارد. ازجمله اقداماتی که در همان  
سال نخس��ت دولت یازدهم مطرح شد، موضوعی بود 
که علی جنتی وزیر ارش��اد مطرح کرد و گفت: وزارت 
اطلاعات شکایت خود از انجمن صنفی روزنامه نگاران 
را پس گرفته اس��ت. البته همین مس��أله هم یکی از 
محورهای س��والات خبرنگاران در نشست خبری روز 
گذشته بود که وزیر اطلاعات گفت: این وزارتخانه اصلا 

شکایتی از انجمن صنفی نداشته که آن را پس بگیرد.
 به گ��زارش ایس��نا، محمود عل��وی درب��اره دلایل

 پس گرفتن شکایت وزارت اطلاعات در مورد تخلفات 
انجمن صنفی روزنامه نگاران گف��ت: کارکنان وزارت 
اطلاعات وقتی وارد این وزارتخانه می ش��وند دو چیز را 
در کازیوی جلوی در گذاشته و  وارد وزارتخانه می شوند؛ 

یکی موبایل خود و دیگری تمایلات سیاسی شان.
وی با تأکید ب��ر این که »برای ما نیت ه��ا،  عنوان ها، 
خوش��نامی ها و بدنامی ها مهم نیس��ت«، تأکید کرد: 
این امور مربوط به مراجع ذی صلاح خود اس��ت، ما کار 
حرفه ای خود را انج��ام می دهیم. ما این جا نمی توانیم 
تمایلات شخصی را در تشخیص خود دخالت دهیم و 

در کار خود به گرایش های سیاسی افراد کاری نداریم.
وی همچنین با تأکید بر این ک��ه »وزارت اطلاعات 
شکایتی از انجمن صنفی روزنامه نگاران نداشته تا آن 
را پس بگی��رد« تأکید کرد: هر انجم��ن صنفی اگر در 
چارچوب های صنفی عمل نکند مس��ئولی دارد اعم از 
وزارت کشور، ارش��اد و آموزش و پرورش که باید با آن 
برخورد کنیم و در صورتی که آن انجمن صنفی فعالیت 
ضدامنیتی داشته باشد وزارت اطلاعات وارد می شود. 
غیرممکن است مجموعه ای مشکل امنیتی داشته باشد 

و وزارت از آن شکایتی کرده باشد و پس گرفته شود.
وی همچنین درباره روند تأیید صلاحیت افراد برای 
تصدی پست های مدیریتی با یادآوری این که »وزارت 
اطلاعات در زمینه بررس��ی صلاحیت امنیتی کسانی 
که صلاحیتشان برای تصدی مسئولیتی در نظام مورد 
استعلام قرار می گیرد امانتدار است«، گفت: کسی که 
می خواهد مسئولیتی در نظام عهده دار شود اهلیتش 
باید مسلم شود که بخشی از آن اهلیت، اهلیت امنیتی 
است. ما دو مسئولیت سنگین در حوزه داریم؛ یکی از آنها 
سپردن مسئولیت های نظام به افراد دارای صلاحیت 

اس��ت و دیگری حفظ آبرو و حیثیت اجتماعی افراد؛ 
 چراکه نمی توان با ارایه یک گزارش با آبرو و حیثیت آنها 

بازی کرد.
وی همچنین از تشکیل شورایی خبر داد که در آنها 
حتی موارد استعلام های منفی نیز با دقت مورد بررسی 
قرار می گیرد تا چنانچه امکانی برای تأیید صلاحیت فرد 

وجود ندارد، مورد اعلام شود.
دستگیری افرادی در  ارتباط با داعش

علوی با ی��ادآوری این که »وزارت اطلاعات س��ال ها 
پیش بی��رون از مرزها با کش��ورهایی ک��ه امنیت آنها 
به واس��طه فعالیت داعش به چالش کش��یده ش��ده 
ب��ود همکاری داش��ت«، گفت: ما برنامه ه��ای داعش 
را پیش بین��ی کرده بودیم و به مقامات مس��ئول نظام 
اطلاع دادیم. ما در وزارت اطلاعات قدم به قدم اقدامات 
داعش را در عراق به مسئولان گزارش کردیم. اقداماتی 
که ب��ر پایه آنها پیش بینی هایی نیز انجام ش��د که اگر 
این پیش بینی ها نب��ود عراق و س��وریه وضع دیگری 
داش��ت. علوی با تأکید بر »رصد کامل فعالیت داعش 
براساس دستگاه های امنیتی کشورمان« تصریح کرد: 
چنانچه احساس کنیم فعالیت داعش مسائل امنیتی 
ما را تهدی��د می کند وارد می ش��ویم. وی همچنین از 
برخورد و دس��تگیری عناصری در داخل کش��ور خبر 
 داد که در آستانه یا درحال همکاری با گروه تروریستی

 داعش بودند.
 آلودگی هایی در مدیران دولت قبل 

به وجود آمد
علوی درباره ماجرای بابک زنجانی گفت: امید داشتیم 
قبل از بازداشت، مذاکراتی با او انجام دهیم که او گفت در 

تاجیکستان و روسیه پول هایی دارد که می تواند بدهی 
خود را پرداخت کند، اما اظهارات او توخالی بود، لذا این 
اطلاعات را به دستگاه قضایی منتقل کردیم و سرانجام 

سرنوشتش به دستگاه قضایی کشید.
وزیر اطلاع��ات تأکید کرد: ما هم��کاری تنگاتنگی 
با قوه قضائیه در این زمینه داش��تیم و اطلاعات لازم را 
منتقل کردیم. متاسفانه در این زمینه آلودگی هایی برای 
 برخی مدیران به وجود آمد که همگی قبل از این دولت

 بوده است. علوی ادامه داد: ما با اشراف اطلاعاتی خود 
افراد موثر در این پرونده را شناس��ایی کرده و در اختیار 

دستگاه قضا قرار دادیم.
وی درب��اره رس��انه ای کردن مفاس��د اقتصادی نیز 
با تأکید بر این که »رس��انه ای کردن اخب��ار مربوط به 
این مفاس��د  نباید صددرصدی باشد و نه صددرصدی 
رها ش��ود« تأکید کرد: باید یک برنامه ریزی رسانه ای 
در حوزه اخبار مفاس��د اقتصادی وجود داش��ته باشد 
و انعکاس رس��انه ای اخبار باید به نحوی باشد که تأثیر 

مثبت داشته باشد.
ماجرای سرقت اسناد کشور توسط  بی بی سی

وزیر اطلاعات به ماجرای س��رقت اس��ناد رس��می 
کشور توسط بی بی سی اشاره کرد و گفت: در ماجرای 
سرقت اسناد رسمی کشور توسط بی بی سی یک رابط 
در امارات و یک رابط در داخل کش��ور شناسایی شدند 
و اقدام لازم انجام ش��د. وی همچنی��ن درباره موضع 
این وزارتخانه درباره بازگش��ت نخبگان و سرمایه های 
مادی و معنوی کش��ور به ایران تأکی��د کرد: صاحب 
س��رمایه بودن، صاحب توانمندی علمی بودن هرگز 
برای دس��تگاه اطلاعاتی یک نکته منفی نیست. افراد 

می توانند بیایند و بروند و در این زمینه برای بازگشت 
به کش��ور زمینه مس��اعد اس��ت. اگ��ر بازنمی گردند 
ممکن اس��ت دلایل دیگری داش��ته باش��د و ممکن 
اس��ت خدای نکرده دستش��ان به جایی آلوده باش��د 
 و در این زمینه دس��تگاه اطلاعات��ی کاری نمی تواند

 انجام دهد.
علوی تصریح کرد: اصل حضور نخبگان و فرهیختگان 
به نفع جامعه اس��ت و وزارت اطلاعات س��عی می کند 
در رفع مش��کل آنها کار کند تا به راحت��ی رفت و آمد 
داشته باش��ند. وی افزود: به صورت عمومی صاحبان 
سرمایه های علمی و مادی برای ورود به ایران مشکلی 
 ندارند و جمهوری اس��لامی ایران آغوش اش برای آنها 

باز است.
 تغییر در وزارت اطلاعات

 نسبت به سه سال قبل
وزیر اطلاعات در ارزیابی عملکرد وزارتخانه متبوعش 
طی زمانی که متصدی مسئولیت این وزارتخانه شده از 
جهت این که مردم چقدر به وزارت اطلاعات نگاه امنیتی 
دارند؟ نیز گفت: حس مردم نسبت به وزارت اطلاعات 
را می توان به راحتی احساس کرد و متوجه شد که این 
احس��اس نسبت به سه س��ال قبل تغییر کرده یا خیر. 
احساس ما این است که مردم از وزارت اطلاعات خیلی 

ترس و وحشت ندارند.
وی ب��ا تأکید ب��ر مش��ی وزارت اطلاع��ات و این که 
»مردم احس��اس امنیت و آرامش داش��ته باش��ند« 
تأکید کرد: چنانچه در م��واردی امنیت و آرامش مردم 
توس��ط هر عاملی برهم خورده باش��د ما با آن عوامل 
با جدی��ت برخورد می کنیم. امنی��ت و آرامش جامعه 
جزو اصولی ترین رویکردهای ماست و همچنان بر آن 
ثابت قدم و پابرجاییم و با عواملی که این امنیت و آرامش 

را سلب کنند برخورد می کنیم.
وزیر اطلاعات درباره حفاظت از دانشمندان هسته ای 
با یادآوری تعریفی که قانون از مراجع ذیصلاح در این 
ح��وزه ارایه می دهد و دس��تگاه هایی که مس��ئولیت 
تش��خیص لزوم حفاظت و اجرای حفاظت را برعهده 
دارند، درباره افش��ای اطلاعات مربوط به دانشمندان 
هسته ای کشورمان توس��ط آژانس بین المللی انرژی 
هس��ته ای، گفت: در مورد آژان��س بین المللی انرژی 
هس��ته ای که نام دانشمندان هسته ای کش��ورمان را 
افش��ا کرده اطلاعات صددرصد موثق نیس��ت. اما اگر 
چنین امکانی وجود داشته باشد، دستگاه دیپلماسی 
و نمایندگی ما در آژانس با این مسأله برخورد می کند 
و این می تواند در تعامل س��ازنده ای��ران با آژانس تأثیر 

بگذارد، که امیدواریم صحت نداشته باشد.

حسن روحانی در برنامه زنده تلویزیونی: 

در مسأله هسته ای حتما به تفاهم می رسیم
       اشتباهاتمان را به مردم می گوییم و عذرخواهی می کنیم

یک نماینده مجلس : 

وزارت اطلاعات توانسته میان نقد و اقدام ضدامنیتی تفاوت قائل شود

 سید محمود علوی: 

تمایلات شخصی را در وزارت اطلاعات دخالت نمی دهیم
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